
 

TED Strana 1 
 

 

 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

 
   

Výbor pro IT a Smart City  ZHMP  

ZÁPIS z 33. jednání 

Výboru pro IT a Smart City ZHMP konaného  
dne 17.5.2022 v 16.00 hod. 

Videokonference Webex 

   
  

Přítomni:  Mgr. Ing. Jaromír Beránek, Pavel Zelenka, Mgr. Zuzana Böhmová, Ing. Jiří Kubíček, Bc. Jiří 
Koudelka; Ing. Ivan Pilný, Mgr. Radek Vondra  

Omluveni: Mgr. Zdeněk Zajíček, Jan Hušbauer 
Nepřítomni:  Mgr. Pavel Dobeš, Ing. Cyril Klepek,  

Tajemník: Ing. Renata Tomanová 

Hosté: MUDr. Zdeněk Hřib, Mgr. Jiří Károly, Ing. Jan Petr 

Jednání řídil: Mgr. Ing. Jaromír Beránek, předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP     

Program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Tisk Z-10344 (R-44054) k revokaci úkolu realizovat otevřenou soutěž na ekonomický informační 
systém MHMP uložený Zastupitelstvem hl. m. Prahy Radě hl. m. Prahy-usnesení č. 23/9 ze dne 26. 1. 
2017 (Mgr. Jiří Károly, ředitel OIC) 

3. Různé 

 
 

K jednotlivým bodům programu: 
 

1. Úvod 
 
Usnášeníschopnost Výboru: 
Jednání bylo zahájeno v 16:03 h za přítomnosti 7 členů Výboru z 11 celkem, Výbor je usnášeníschopný.  

 
Předseda Výboru J. Beránek přivítal přítomné na 33. jednání Výboru a představil plánovaný program. 

Úvodem oznámil, že o programu se bude hlasovat bez zařazení avizovaného bodu Tisk R-44239 ke 
vstupu hl. m. Prahy do spolku „Otevřená města“, neboť na Radě HMP byly k tisku připomínky a bude 
projednán na příštím jednání Výboru 7.6.2022. 
 

  
Schválení programu jednání: program byl schválen jednomyslně. 
Volba ověřovatele zápisu: Ověřovatelem zápisu byl zvolen Pavel Zelenka. 
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2. Tisk Z-10344 (R-44054) k revokaci úkolu realizovat otevřenou soutěž na ekonomický informační 
systém MHMP uložený Zastupitelstvem hl. m. Prahy Radě hl. m. Prahy-usnesení č. 23/9 ze dne 26. 
1. 2017 
 
J. Beránek: Tisk R-44054 bude předložen na programu jednání zastupitelstva 26.5.2022, o úvodní 
slovo žádám ředitele OIC J. Károlyho. 
 
J. Károly: Tento tisk byl schválen na Radě 16.5. jednomyslně. Jedná se o materiál a koncept, který 
jsme s Ing. Petrem představili zde na Výboru 18. ledna 2022 (viz zápis z 29. jednání Výboru pro IT a 
Smart City). Usnesením zastupitelstva v r. 2017 bylo uloženo odboru informatiky (za vedení jiného 
ředitele odboru), aby byl ekonomický systém města přesoutěžen. V průběhu let byl zhotoven 
znalecký posudek, byla již připravena zadávací dokumentace s hodnotícími kritérii a kvalifikačními 
předpoklady. Z výsledku analýzy před dvěma lety v r. 2020 však vyplynula značná rizika. Úkol jsem 
převzal v prosinci 2021 po řediteli M. Krchovi.  
S Ing. Petrem jsme Vám představili Anti vendor lock-in strategii (AVLIS) a v současné době podle ní 
postupujeme. V lednu jsme vám představili vizi, kterou jste podpořili. Znamená to postavit dvě 
Kompetenční centra v OICT. První je Kompetenční centrum pro ekonomický systém a spisovou 
službu, druhé je Kompetenční centrum digitalizace. Obě centra byla již schválena Radou HMP. 
V současné době připravujeme smlouvy s OICT. Vedle toho dosud existují smlouvy mezi Prahou a 
společností Gordic, provozní a rozvojová. Aktuálně máme 2 poddodavetele, firmy Pragodata a NESS. 
Minulý týden jsem zaslal panu primátorovi žádost o souhlas k prodloužení rozvojové smlouvy, která 
končí v polovině července t.r. Smlouva bude tímto prodloužena pouze na 12 měsíců, tzn. do 
července 2023. Po zavedení Kompetenčního centra v OICT se budeme snažit převzít co nejvíce 
kompetencí, co nyní dělá Gordic, resp. jeho poddodavatelé, v rámci smluv pro město a MČ. Rada 
HMP nám stanovila úkol vyhodnotit stav a činnost Kompetenčního centra do 31.1.2023.  
Společnost Gordic tento koncept částečně podporuje a ve vzdálenější vizi by se OICT mohl stát 
partnerem Gordicu s tím, že by mohl implementovat nové moduly pro MČ (roll-out). Nejedná se 
tedy o úplnou eliminaci Gordicu. Přesoutěžit celý systém by znamenalo skončit u jiné velké firmy 
typu SAP a tím bychom si od vendorlock-inu nepomohli. Myšlenka naprogramovat nový ekonomický 
systém vlastními silami rovněž není možná. Je také třeba vzít v úvahu, jak jsou uživatelé s 
ekonomickým systémem spokojeni a jak reagují MČ. Dne 11.5.2022 jsme měli setkání s informatiky 
MČ a zatím máme pozitivní ohlasy. 
Nevyhneme se tomu, že Gordic bude stále dodavatelem nových modulů a jejich implementace, ale 
roll-out na odbory a MČ bude realizován Kompetenčním centrem, abychom měli přehled. 
Chceme se také soustředit na širší oblast, a to na příspěvkové organizace města, kam Kompetenční 
centrum míří. Poprosil bych pana primátora o doplnění. 
 
Z. Hřib: Jde o sekvenci kroků, která jsou nutná pro tuto strategii učinit. 
J. Károly: Doplním, že nejde jen o revokaci usnesení Rady, ale i revokaci usnesení zastupitelstva. 
 
Diskuse: 
I. Pilný: 1/ Mám dotaz na Kompetenční centrum a jeho partnerství s Gordicem?  

    2/ Co bude dělat Kompetenční centrum digitalizace? 
 

J. Károly: Partnerství OICT je nabídka od p. Řezáče, jednatele Gordicu. Ale toto není naším 
současným cílem. Na druhou otázku odpoví blíže J. Petr. 
J. Petr: My potřebujeme s Gordicem nikoliv partnerskou smlouvu, ale nadstandartní smlouvu, 
abychom měli přístup ke všem dokumentům. 
J. Károly: Doplním, že potřebujeme dodání jednotlivých procesů, popis činností. Toto dělá dodavatel, 
resp. subdodavatel a to by dělalo právě Kompetenční centrum. Tím by se snížily finance, které jinak 
platíme dodavateli. Gordic naprogramuje modul podle procesní analýzy, kterou předloží KC OICT a 
bude to na jeho odpovědnosti. Postupně, v další fázi, se můžeme dostat k tomu, že některé části si 
budeme moci upravovat sami.  
J. Petr: KC digitalizace by mělo stanovit vnitřní digitalizaci města, magistrátu. 
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I. Pilný: Pokud si pamatuji, když jsem šéfoval Microsoftu, tak partnerství je smluvně ukotveno a má i 
právní následky. Mám obavy, abychom se z tvrdého vendor lock-inu nedostali do soft vendor lock-
inu, který pak bude vázán jen na jednu firmu. 
Ke KC digitalizace bych navrhoval připravit přehlednou mapu současného stavu, která by 
zobrazovala subjekty, jejich vazby a kompetence. Osobně o tom nemám přehled. 
J. Beránek: Souhlasím. 
Z. Hřib: Ano, připravíme s J. Petrem. Ještě k partnerství - nevnímám to jako exkluzivitu. U IT firmy, 
kde jsem dříve pracoval jsme měli partnerství s Microsoftem a Oraclem a pracovali jsme s 
jejich databázemi, i když to jsou konkurenční subjekty.  Jde nám o to mít know-how, přístup 
k dokumentaci a mít k tomu odborníky. 
J. Koudelka: Partnerství OICT s Gordicem je vnímáno jako společné vyjádření oboustranného zájmu, 
budou si vzájemně vycházet vstříc, aby systémy ve městě fungovaly. Mělo by být definováno 
souhlasné stanovisko, že OICT přebírá určité činnosti, které nyní dělá dodavatel a jeho 
subdodavatelé, a to za souhlasu Gordicu. 
J. Beránek: Zaznamenal jsem požadavek na vypracování přehledu digitalizace v Praze. 
Z. Hřib: Není jednoduché popsat kompletní mapu IT pražského magistrátu, může to trvat více jak 
měsíc. 
I. Pilný: Neměla by to být mapa jak vypadá IT na magistrátu. Jde mi o to, že tu máme řadu subjektů, 
komisí, kompetenčních center apod., každý z nich má nějaké kompetence, vazby a zodpovědnosti. 
Nejde mi o přehled jednotlivých agend.  
J. Károly: Můj odbor je součástí jedné sekce pod vedením sekčního šéfa D. Lísala, která se jmenuje 
sekce digitalizace. Máme pracovní skupinu digitalizace, zřízenou ředitelem magistrátu, jehož jsem 
členem a mám i hlasovací právo. Zde se shromažďují požadavky z různých stran. Navrhl bych, aby KC 
digitalizace provedl screening, jak na tom magistrát s digitalizací je a předložil projekty a nápady do 
road mapy. Záleží také na sestavení stabilního týmu do konce roku. 
 
J. Beránek: Navrhuji toto usnesení: Výbor bere na vědomí předložený návrh revokace tisku Z-10344   
ze dne 26.1. 2017 a doporučuje ho ke schválení na jednání zastupitelstva dne 26.5.2022. 
Usnesení bylo přijato jednomyslně. 
 

3. Různé:  
 
J. Petr: Představil prezentaci primátora Zdeňka Hřiba na konferenci ISSS 2022 v Hradci Králové (viz 
příloha). 
 
J. Beránek: Děkuji vám za prezentaci. Rád bych se zeptal, zda máte nějaký návrh k zařazení bodu 
k projednáni na příští jednání Výboru v červnu a v září. Event. mi vaše návrhy zašlete e-mailem. 

 
 

J. Beránek: Děkuji všem účastníkům, kteří se dnes připojili. 
 

Jednání začalo v 16:03 a skončilo v 16:50 h. 
 

 
 

Mgr. Ing. Jaromír Beránek 
Předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP 

 
Příloha: Prezentace z konference ISSS 2022 
 
Zapsala: Ing. Renata Tomanová, tajemnice Výboru 
Ověřil:   Pavel Zelenka 


